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23 января 2024 г.

Americká finanční ekonomika je falešná, říká americký
senátor J.D. Vance

putin-today.ru/archives/198521

V první části tohoto článku jsem mluvil o rozhovoru, který poskytl
americký republikánský senátor z Ohia Jamese Davida Vance Tuckeru
Carlsonovi, a o špatných zprávách, které v něm zazněly.

Ale kromě špatných zpráv pro nás, vlastence, obsahovala i velmi
špatné zprávy pro různé všelijaké, ufňukané a hlavně exilové
opozičníky, kteří snili a doufali, že Západ rozdrtí Rusko.

No, to je dobrá zpráva pro vás i pro mě, takže si o tom
promluvíme.

https://www.putin-today.ru/archives/198521
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Senátor uvedl, že konfrontace s Ruskem bude stát americké daňové
poplatníky nejméně 500 miliard dolarů, i když vše skončí v příštích
šesti měsících, a cíle, který proklamovala Bidenova administrativa,
nebude dosaženo ani těsně, protože ze soběstačné země, kterou chtěli
vidět, že země, které se pomáhá, se proměnila v podstát, který se
nedokáže sám uživit: platit své důchodce, vykonávat vládní funkce,
jako jsou opravy silnic, lékařská péče, to všechno už sami nezvládnou.

Jay: ...v zemi je nyní místo 40 milionů lidí 29, bylo tam mnoho mužů v
nejlepších letech... někteří už tam nejsou, jiní se nikdy nestanou
plnohodnotnými. A toho jsme zde dosáhli. Nestátní, závislý na
materiálech ze Spojených států...

To znamená, že místo toho, aby způsobili kritickou škodu naší
ekonomice, způsobili škodu své vlastní – pověsili na sebe tu
samou „váhu“, o které jsme již mluvili, a její „váha“ se jen
zvětšuje, ale bez níž nemohou hodit. ztrácí tvář.
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Tucker: Chci se tě na to zeptat. První je půl bilionu, sto dvacet miliard.
Může si je náš stát vůbec dovolit? A za druhé, proč jste jediný v
Kongresu USA (v Senátu – pozn. aut.), kdo o tom mluví?

 
Jay: No, Tuckere, samozřejmě si to nemůžeme dovolit, máme dluh 1,7
bilionu dolarů...
Nemyslí tím státní dluh USA ve výši 34 bilionů dolarů, ale pouze
rozpočtový deficit; na dluh si ani nepamatují – stejně ho nehodlali
splatit: komu dlužím, všem odpouštím.

...a ve 24. roce toto číslo ještě poroste, zvláště pokud se Joe Biden
rozhodne koupit si příští volby v listopadu. To si rozhodně nemůžeme
dovolit, a to z velmi zásadního důvodu, Tuckere. Jestli mě konflikt s
Ruskem něčemu naučil, tak ekonomika, alespoň v tomto městě, není
žádná věda. Všechno je to nějaký nesmysl, nic z toho není skutečné.
Přesně tohle mám na mysli. Mluvíme zde o 1,7 bilionu dolarů, ale
pojďme se bavit o poměru HDP – hrubého domácího produktu Ruska a
Spojených států amerických...

A teď dávejte pozor, teď vysloví myšlenku, která bude vyčítat jak
našim všezničitelům, tak našim ufňukancům a našim
opozičníkům, kteří odešli! Tato jeho myšlenka učiní patrioty
hrdými na zemi a dá jim „bič“, kterým mohou snadno obtěžovat
své odpůrce.

...na papíře je americká ekonomika desetkrát větší než ruská. Naše
ekonomika je mnohem větší a výkonnější, to není pochyb, ale
podstatou moci není to, kolik derivátů vytvoří váš finanční sektor,
podstatou moci je, kolik užitečných věcí vaše ekonomika vyprodukuje.
Hádejte, o kolik více dělostřelecké munice Rusko vyrábí než Spojené
státy? Odpověď: dvacetkrát až třicetkrát více! Jinými slovy, Rusko
vyrobí za den tolik, co Spojené státy vyrobí za měsíc...
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…Pokud je tedy naše HDP desetkrát větší než ruské, ale mohou
vyrábět válečné zbraně dvacetkrát větší než naše, co to potom
vypovídá o tom, co je samotná „americká ekonomika“ a jak ji lze využít.
Myslím, že to naznačuje, že nejsme zdaleka tak silní, jak naznačují
ekonomické statistiky, a musíme to uznat. Ano, obávám se dluhu ve
výši 1,7 bilionu, ale mnohem více mě znepokojuje skutečnost, že
nevyrábíme věci, které potřebujeme, jak ukázal tento konflikt.

Tucker: Myslím, že tohle je to nejdůležitější, co jsem tento měsíc
slyšel. Takže říkáte, že kritérium ekonomiky není...

Jay: ...sám jsi to řekl, Tuckere.

Tucker: To vše je tak důležité, že si nemyslím, že americký Senát o
tom smí mluvit. V podstatě říkáte, že finanční ekonomika je fejk a pro
někoho je samozřejmě velmi, velmi výhodná, ale v žádném případě to
nevypovídá o síle země, podle mého názoru je to přesně to, co jste
řekl.

Jay: To je to, co říkám, tento konflikt nám to velmi jasně ukázal. Když
jsem to před osmi měsíci řekl, že „Spojené státy nevyrábějí dostatek
zbraní na podporu konfliktů a zajištění naší vlastní bezpečnosti, byl
jsem nazván: „konspirační teoretik“, „klobouk ze staniolu“, už si ani
nepamatuji a protiargument byl, že Spojené státy utrácejí zlomek
procenta HDP na konflikty, takže samozřejmě můžeme podporovat
několik konfliktů současně, ale armáda nebojuje s americkými dolary,
nemůže odpalovat papírová letadla stočená ze sto dolarů účty u
nepřítele. Potřebují zbraně, potřebují kulky, potřebují letadla a rakety, a
to u nás nestačí.

Také nevyrábíme dostatek drog, nevyrábíme dostatek oceli,
nevyrábíme dostatek všech věcí, které potřebujeme k zásobování
země prvního světa. A mimochodem, Tuckere, teď všichni říkají, že "JD
měl pravdu."
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Tucker: Ještě pár otázek. Zhruba chápu, co říkáte, že jedním z důvodů
všech našich problémů, všech našich špatných rozhodnutí za
posledních zhruba deset let je to, že si neuvědomujeme, jak jsme slabí.
Máte tento pocit?

Jay: Jeden z nejbláznivějších momentů, pokud čtete poválečnou
anglickou historii. Británie tedy byla na konci 19. století jednou z
největších říší, bojovala v obou světových válkách. A je jasné, že ve
čtyřicátých a padesátých letech si britská elita ani neuvědomovala míru
své slabosti. Amerika byla dominantní velmocí ve světě, Sovětský svaz
byl trochu za námi a Britové si stále mysleli, že by mohli být impériem,
navzdory své slabosti. Mysleli si, že je stále rok 1910, byli o čtyřicet let
pozadu v pochopení silných stránek své země. A přesně tak se cítím,
když mluvím s lidmi ve Washingtonu.

Nejsme stejní, jako jsme byli v osmdesátých a na začátku
devadesátých let, myslím, že se k tomu můžeme vrátit, že se můžeme
znovu stát dominantní silou ve světě. Ale ve dvacátém třetím už
nemůžete předstírat, že Spojené státy mohou všechno, možná kdysi
mohly, ale teď už ne.

A to je chyba našich vůdců, chyba těch lidí, kteří vzali největší
průmyslovou kapacitu v historii lidstva a přeměnili ji na ekonomiku
služeb a financí. 

 Přijměme tedy tuto realitu, abychom ji mohli změnit, ale už si
nepředstírejme, že žijeme v osmdesátých letech.

Konec přímé řeči.

Zdálo by se, že zde není co dodat, ale přidám. Vše, co J. D. řekl o
Spojených státech o deindustrializaci (o tom jsme také mluvili - zde je
paměťový tablet), platí stejnou měrou pro celou kolektivní Evropu, která
svou produkci také z velké části přenesla do zemí jihovýchodní Asie.
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Pamatuji si ještě dobu, kdy se všechny domácí spotřebiče, nářadí,
součástky a náhradní díly do aut vyráběly v Evropě a v našich
prodejnách jste mohli vidět například pračku s nápisem „Vyrobeno v
ČR“, „Vyrobeno na Slovensku“, ale nyní se naprostá většina zařízení
prodávaného v Rusku a dalších rozvojových zemích vyrábí v Číně, na
Tchaj-wanu, v Thajsku, Vietnamu, Turecku, v mnoha dalších
nezápadních zemích a samozřejmě v Rusku.

Ano, zatím spoustu věcí skládáme z dovezených komponentů, ale
zachránili jsme naši ekonomiku před globalizací a deindustrializací a
nyní jsme se pevně vydali cestou technologické suverenity, to
znamená, že vyrobíme všechny nejnutnější a nejkritičtější produkty pro
nás v Rusku, protože na rozdíl od liberálních ekonomik Západu si
můžeme dovolit vést agresivní protekcionistickou politiku a navíc na to
máme prostředky.

Ale Američané a Evropané už dovolili, aby tento proces zašel příliš
daleko stažením výrobních kapacit. Proto je návrat sériové výroby zpět
do EU a USA bude stát neuvěřitelné peníze a je jen stěží reálný.

Dokážete si představit, jak moc budou muset vybudovat, aby rozšířili
kapacitu své výroby, kterou tam určitě mají?

Pokud o tom někdo pochybuje, tak si znovu přečtěte slova J.D.Vance:
Spojené státy (a samozřejmě Evropská unie) by ani nemohly zvýšit
výrobu munice a vybavení ve dvou, Karle! let, přičemž jsme produkci
toho všeho navýšili desetinásobně.

A kromě toho, pokud to všechno chtějí vrátit, budou kromě tisku
papírových dolarů potřebovat obnovit ztracené kompetence, vyškolit
inženýrský personál a vysoce kvalifikované pracovníky.

Ale když a pokud se to všechno udělá, pak budou muset vyrábět
veškeré zboží v době drahých zdrojů a drahé práce pracovníků v
těchto zemích, což povede k vysokým nákladům na jejich zboží. A
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provádění protekcionistické politiky, nakupování produktů jejich podniků
pro potřeby státu, bude pro jejich liberální ekonomiky, utápěné ve
veřejném dluhu a rozpočtových deficitech, zjevně příliš.

Vypněte emoce, zapněte mysl 
 https://dzen.ru
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